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#SINDIKATI: TO SMO MOGLI I OČEKIVATI#

Novi predsjednik uprave Ine Sandor Fasimon u četvrtak je u Budimpešti najavio zatvaranje

pogona u Sisačkoj rafineriji, ali i obećao da će svi radnici biti zbrinuti te naglasio da Ina mora

nastaviti s uspješnim poslovnim rezultatima kao proteklih godina.

"Moje stajalište, s obzirom na poslovne rezultate tvrtke, jest da Sisak ne zarađuje novac. To

znači da je potrebna transformacija, a ono što će se najvjerojatnije dogoditi jest da će Rafinerija

biti na jednoj lokaciji, a druga će se iskoristiti za logistiku, za druge industrijske namjene", rekao

je Fasimon, glavni šef MOL-a u Mađarskoj u intervjuu za vijesti RTL-a.

Fasimon na čelo Ine dolazi u trenutku kada Hrvatska traži model kojim bi otkupila dionice od

Mađara. On pak ističe da u Hrvatsku dolazi podignuti tvrtku na višu tehnološku i proizvodnu

razinu.

U intervjuu za Vijesti RTL-a podsjetio je da je Mađarska u prošlosti imala pet rafinerija. "Danas

imamo jednu, ali nismo napustili nijednu prošlu lokaciju, već smo tamo pokrenuli nove poslove.

Bitumen, petrokemija, logistika", napomenuo je Fasimon.

Rekao je da bi, gledajući brojke, rafineriju koncentrirao na jedno mjesto.

"Vrlo vjerojatno u Rijeku, ali ne želim to reći definitivno. S obzirom na ekonomske čimbenike, to

bi trebao biti slučaj. Zasigurno bismo trebali najveći dio investicije prebaciti u jedan dio te priče.

To ne znači da ćemo napustiti neko mjesto, zadržat ćemo industriju i vidjeti što ćemo tamo

proizvoditi“, istaknuo je je Fasimon za Novu TV.

Na pitanje kako će riješiti socijalni problem koji će biti ogroman rekao je da prvo mora osmisliti

što će učiniti i koliko ljudi treba za to.

Bude li viška radnika, otpremnine će biti fer

"Ovisi o potrebi za radnicima, vidjet ćemo što će biti s njima. Ina uvijek brine o svojim radnicima,

tako da nitko neće završiti na ulici. U najgorem slučaju, ako bude viškova, otpremnine će biti fer,

to uopće nije upitno. Želimo nastaviti posao i iskoristiti puni potencijal Ine. Znam da on postoji,

znam kolege i znam koliko su profesionalni", naglasio je.

Jedan od Fasimonovih interesa je i kutinska Petrokemija, a Ina, odnosno Mol zainteresirani su

za ulazak u vlasničku strukturu kutinske tvornice s još nekim strateškim partnerima.

"Nije tajna da se pregovora oko toga. Ako se ta tvrtka može voditi na tržišnim osnovama, bez

svih prijašnjih problema, onda svakako možemo biti zainteresirani za takvu suradnju, a to je

nova poslovna linija", istaknuo je Fasimon.

Svoje dužnosti u Ini Fasimon će službeno preuzeti sredinom šestog mjeseca, kada i stiže u

Zagreb.

Rafinerijski sindikati i Stožer za obranu sisačke Rafinerije: To smo mogli i očekivati
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Najava novog predsjednika Uprave Ine Sandora Fasimona da će hrvatska naftna kompanija

transformacijom zadržati proizvodnju na jednoj lokaciji, a drugu koristiti za logistiku, u Sisku je u

četvrtak izazvala ogorčenje među radnicima, dok u rafinerijskim sindikatima i Stožeru za obranu

Rafinerije nafte i očuvanje radnih mjesta u Sisku kažu da su se takve najave i mogle očekivati,

jer ocjenjuju da je zatvaranje Rafinerije nafte u Sisku strateška zadaća Mađara.

"Prestrojavanja unutar MOL-a ne provode se bez razloga. Sve upućuje kako Mađari nastavljaju

politiku neprijateljskog preuzimanja Ine, na koje već duže vrijeme upozoravamo. Imamo

argumente koji govore o tome da su podaci o poslovanju naše rafinerije iskrivljeni i služe samo

u svrhu njenog zatvaranja. I navodno nezavisna Deloittova analiza, na koju se pozivaju Mađari,

sačinjena je na temelju podataka, koje im je Ina dostavila i naručila. Mislim da je sada vrijeme

da nas primi netko u Vladi ili drugim mjerodavnim institucijama, što već duže tražimo, kako

bismo im podastrli stvarne podatke", rekao je predsjednik sindikata Nova solidarnost i

glasnogovornik Stožera za obranu Rafinerije Predrag Sekulić.

Kako dodaje Sekulić, posebno ih smeta izjava Sandora Fasimona kako sisačka Rafinerija

navodno ne zarađuje novac. A već gašenjem pogona FCC (katalitičkog krekinga) koji osigurava

sirovinu za namješavanje goriva, kako kaže, proizvodnja Ine je došla u kolaps.

Niti najave kako će višak radnika biti pošteno zbrinut, sindikalce ne može umiriti. Naime, ranije

se govorilo o višku četrdesetak radnika, koji će biti raspoređeni na druga radna mjesta, a sada

se taj broj već penje na stotine.

U Stožeru najavljuju kako će zbog novih, zbunjujućih izjava budućeg predsjednika uprave,

uskoro sazvati sjednicu Stožera.

Izjava Sandora o logističkom centru u Sisku, što pretpostavlja i osjetno veće otpuštanje radnika

nego što je dosad najavljivano, dolazi u vrijeme dok Hrvatska vlada još uvijek traži model otkupa

dionica od Mađara.

Fasimon bi sadašnjeg predsjednika Uprave Zoltana Aldotta trebao zamijeniti do kraja lipnja.

(Hina)
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